

MUHAMMAD ALI

Смирнов Кирилл



Mohammed Ali (eng. Muhammad Ali; born kasiutrella the Glue, eng. Cassius Marcellus Clay; January 17, 1942-June 3, 2016, Scottsdale) was an American professional boxer performing in the heavy weight category; one of the most famous boxers in the history of world Boxing. Champion of the XVII summer Olympic games 1960 in the light heavyweight category, absolute world champion in heavy weight (1964-1966, 1974-1978). Holder of the title "boxer of the year" (six times – 1963, 1966[8], 1972, 1974, 1975, 1978) and " boxer of the decade "(1960) according to the Ring magazine; he became the 2nd boxer in history, awarded the " Athlete of the year "according to Sports Illustrated magazine (1974), was recognized as " Athlete of the century " according to several sports publications. His record for the number of victories in the battles for the United title was not beaten for 38 years. At the end of his career he was included in the Boxing hall of fame (1987) and the international Boxing hall of fame (1990). Bright speaker[9]. The prototype of the character Apollo creed

Мохáммед Али́ (англ. Muhammad Ali; урождённый КáссиусМарсéллус Клей, англ. Cassius Marcellus Clay; 17 января 1942 — 3 июня 2016, Скоттсдейл) — американский боксёр-профессионал, выступавший в тяжёлой весовой категории; один из самых известных боксёров в истории мирового бокса. Чемпион XVII Летних Олимпийских игр 1960 года в полутяжёлой весовой категории, абсолютный чемпион мира в тяжёлом весе (1964 — 1966, 1974 — 1978). Обладатель звания «Боксёр года» (шестикратный — 1963, 1966[8], 1972, 1974, 1975, 1978) и «Боксёр десятилетия» (1960-е) по версии журнала The Ring; стал 2-м боксёром в истории, удостоившимся награды «Спортсмен года» по версии журнала Sports Illustrated (1974), был признан «Спортсменом века» по версии нескольких спортивных изданий. Его рекорд по количеству побед в боях за объединенный титул не был побит на протяжении 38 лет. По окончании карьеры был включён в Зал славы бокса (1987) и Международный зал боксёрской славы (1990). Яркий оратор[9]. Прототип персонажа Аполло Крид в серии фильмов «Рокки»



Ali's long time rival Joe Frazier – boxer in the heavy weight category. The first encounter with him in 1971, Ali lost. But the next two – in 1974, 1975, Mohammed won. In 1974 took place the famous battle of Ali and George Formena, named "rumble in the jungle". Muhammad Ali retired from the sport in 1981.

Али долгое время соперничал с Джо Фрезер – боксером тяжелой весовой категории. Первый поединок с ним в 1971 году Али проиграл. Зато следующим два – в 1974, 1975 годах Мухаммед выиграл.

В 1974 году состоялся знаменитый бой Али и Джорджа Формена, названный «грохот в джунглях». Мухаммед Али ушел из спорта в 1981.



After Ali left Boxing, the athlete was struck by Parkinson's disease. As a result, his movements became slower, his hands were shaking, and he recently greatest athlete almost could not speak in public. In 1996, Ali was chosen to carry the torch at the Atlanta summer Olympics, so Muhammad again appeared in public. In 1990, Ali was elected to the national Boxing hall of fame. He won three of his titles, defeating Sonny Liston (1964), George Formen (1974), Leon Spinks (1978). At the Olympics in 1960, Ali won a gold medal in Boxing.

После ухода Али из бокса, спортсмена поразила болезнь Паркинсона. В результате его движения стали замедленными, руки дрожали, а сам недавно величайший спортсмен почти не мог говорить на публике. В 1996 году Али выбрали для несения факела на летних олимпийских играх в Атланте, так что Мухаммед снова появился на публике. В 1990 году Али был избран в Национальный зал славы бокса. Три своих титула он выиграл, победив Сонни Листона (1964), Джорджа Формена (1974), Леона Спинкса (1978). На Олимпиаде 1960 года Али выиграл золотую медаль по боксу.

Спасибо за

ВНИ

